
Archeologický klub v Příboře – výroční schůze 8. 1. 2010 
 

Program schůzky členů AK obsahoval tyto hlavní body: 
 

 I. Zpráva o činnosti členů AK za rok 2009. 
 II. Projednání žádosti o finančním příspěvku města Příbora na činnost AK. 
 III. Plán činnosti a úkoly AK. 
 IV. Volba nového výboru AK. 
 V. Pracovní a tematický zájezd, diskuse a závěr. 
 

I.  HLAVNÍ  SMĚRY ČINNOSTI  ARCHEOLOGICKÉHO  KLUBU  V PŘÍBOŘE  
 

♦ Objevitelská činnost systémem povrchových sběrů archeologického materiálu             
(byly objeveny nové pravěké lokality v   okolí Příbora, Bílovce  Kujav a Bernartic).                                     
K nejzajímavějším nálezům patří mikrolitická  mezolitická štípaná industrie z Příbora – Orinoka (JD)  
a bohaté nálezy štípané i broušené industrie z  neolitických lokalit od Hladkých  Životic a Kujav (DF). 

♦ Provádění povrchových sběrů na archeologických lokalitách již dříve objevených                
– zapojilo se 5 členů AK. ( JD, DF, BB, JT, JH). Byly prováděny v širším okolí Příbora, Kopřivnice,  
Štramberku, Bílovce, Fulneku, Hranic, Lipníku a Kněžic, okr. Třebíč.  

♦ Vyhodnocování nalezeného materiálu, evidence a úschova – provádí se velmi pečlivě     
( JD, DF, BB, JT).   

♦ Publikační činnost v odborném a periodickém tisku – v poslední publikaci  
Archeologii Moravy a Slezska  bylo 6 příspěvků (JD, DF, JT ). Pro letošní AMS jsme již odevdzali                             
4 příspěvky k tisku. Dalších několik příspěvků bylo zveřejněno v Měsíčníku města Příbora.  

Spolupráce neprofesionálních archeologů AK s odbornými a vědeckými pracovníky . 
V dubnu jsme  realizovali v Brně konzultace s odbornými a vědeckými pracovníky Moravského 
zemského muzeum a Masarykovy univerzity ( Martinem Olivou, doc. PhDr. Ph. D. – ředitel 
Anthroposu, Antonínem Přichystalem, univ. prof. RNDr. CSc. a Zdeňkem Měřínským, univ. prof. 
PhDr. CSc.). Koncem října 2009 jsme se setkali v Brně opět s odbornými a vědeckými pracovníky,              
a to s . PhDr. CSc. Lubomírem Šebelou, Ing. Ph. D. Petrem Škrdlou, doc. PhDr. DrSc. Karlem 
Valochem a PhDr. Janou Čižmářovou. Těm byl prezentován nejnověji získaný archeologický materiál 
z okolí Fulneku, Bílovce a z Příbora – Orinoka. Štípanou industrii z nově objevené příborské lokality 
zařadil Dr. K. Valoch do mezolitu, v souladu s naším názorem. Dále jsme uvedené profesionální 
archeology seznámili s aktualizovaným Souborem katalogů i dalšími velmi obsáhlými pracemi 
provedenými na počítači. Všichni uvedeni profesionální archeologové od nás obdrželi záznam 
informací prostřednictvím přenosné paměti dat.  

♦ Tematický zájezd do Brna a Dolních Věstonic (viz podrobnější informace: Měsíčník 
města Příbora, prosinec 2009) 

♦ Poskytování informací a zapůjčování nalezených archeologických předmětů                     
k odbornému zpracování profesionálním archeologům (některé nálezy z Příbora a Velkých 
Albrechtic byly zapůjčeny PhDr. CSc. Lubomíru Šebelovi).   

♦ Pořádání archeologických výstav ( již tradičně byla zřízena expozice v kostele Sv. Kříže 
v Příboře ( zapojili se jen 3 členové výboru - JD. DF, BB). Počet návštěvníků v letošním roce přesáhl 
tři stovky. 

♦ Práce ve výboru ČAS, pobočky pro severní Moravu a Slezsko ( Zastoupení JT, DF, JD). 
♦ Spolupráce s kulturním odborem radnice města Příbora  je velmi dobrá. J. Diviš předá 

paní Filipové prostřednictvím nově zakoupené USB 2.0 Flash Drive početný a rozsáhlý soubor svých 
prací a příspěvků DF zpracovaných na počítači. Velice si ceníme vstřícnosti, pracovitosti a ochoty 
obou pracovnic příborského informačního centra, zvláště velmi zdařilých webových stránek o činnosti  
AK vypracovaných paní Pavlou Veselkovou. 



♦ 16. 5. 2009 uskutečnil AK ve spolupráci s kulturním odborem městského úřadu 
vycházku pro veřejnost s názvem „ PO STOPÁCH PRAVĚKÉHO A STŘEDOVĚKÉHO  OSÍDLENÍ OKOLÍ 
PŘÍBORA “ . Pochod se uskutečnl ve směru Příbor – lokality Hájov 1 a 2 hrádek v Lubině - Příbor. Při 
 několika 5 až 10 minutových zastávkách informoval J. Diviš účastníky o pravěkém nebo středověkém 
osídlení těchto míst. 
 

II.  Zastupitelstvo města Příbora požádáme o finanční příspěvek na činnost AK. 
 

III.  Plán činnosti  AK bude  v roce 2010 zahrnovat: 
♦ Objevitelskou činnost systémem povrchových sběrů archeologického materiálu. 
♦ Provádění povrchových sběrů na archeologických lokalitách již dříve objevených.  
♦ Vyhodnocování nalezeného materiálu, evidence a úschova. 
♦ Publikační činnost v odborném a periodickém tisku. 
♦ Spolupráce a konzultace členů AK s předními moravskými odbornými a vědeckými 

pracovníky (nové archeologických objevy a nálezy).  
♦ Poskytování informací a zapůjčování nalezených archeologických předmětů                   

k odbornému zpracování profesionálním archeologům i studujícím archeologii nebo 
historii. 

♦ Archeologická výstava   „Den otevřených dveří kulturních památek„  v kostele Sv. Kříže. 
♦ Pracovní a tematický zájezd ( Znojemsko a Třebíčsko). 
♦ Práce ve výboru ČAS, pobočky pro severní Moravu a Slezsko  
♦ Spolupráce s kulturním odborem radnice města Příbora. 
 

IV. Pětičlenný výbor AK byl nahrazen po nových volbách pouze tříčlenným.  
Nový výbor AK v Příboře bude pracovat ve složení: Jan Diviš, Daniel Fryč a Bohumil 
Borovička.  

V. Závěrečná diskuse byla spojena s ukázkou nových archeologických nálezů. 
 

Poznámka: V textu jsou uváděny někde jen  monogramy aktivních členů AK (JD – Jan Diviš, DF - Daniel Fryč,                      
BB - Bohumil Borovička, JT - Jiří Tichánek, JH – Jaroslav Horák) 

 
 Jan Diviš, předseda AK a členové výboru AK v Příboře 


